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Vuosiraportointi

ISB-SV Verksamhetspeng CAP
Hankenumero 257382
Hakija I samma båt - samassa veneessä ry;I samma båt - samassa veneessä rf
Vuosi 2024

1. Toiminnasta ja strategian tilanteesta

1.1 Yhteenveto toiminnasta ja strategian tilanteesta
Toiminnassamme on kolme eri pääosiota, maaseutuleader, nuorisoleader ja kalaleader. Maaseutuleaderin osalta 
toteutimme ohjelmakauden toista vuotta. Vuonna 2023 saimme ELY päätöksen vain yhdestä hankkeesta joten tässä 
raportissa ELY-päätöksen saaneet hankkeet ovat sekä vuoden 2023 puolella hallituksen puollon saaneet hankkeet, sekä 
uudet 2024 vuoden hankkeet jotka ehtivät saada ELY-päätöksen vuoden 2024 puolella. Hankekyselyitä oli todella paljon, ja 
huomasi selkeästi että yhä useampi toimija oli saanut tietoa uuden kauden alkamisesta ja rahoitusmahdollisuuksista. 
Teimme paljon yhteistyötä ELY-keskuksen alueviestijän sekä muiden ELY:toimijoiden kanssa, sekä myös muiden Varsinais-
Suomen Leaderryhmien kanssa. Konkreettista työtä oli esimerkiksi yhteiset lehdistö tai hankeinfotilaisuudet, joissa aina oli 
mukana sekä ELY että Leaderosiot.
Nuorisoleaderpuolella myönsimme sekä tavallisia nuorisoleaderhankkeita,  että Nuori yrittäjä hankkeita. Uusi 
nuorisoleader työntekijämme osallistui myös sekä kansalliseen että kansainväliseen nuorisoleadertoimintaan.
Kalatalouspuolella aktivointi tuotti hyvin tulosta, ja kalajaosto sai käsiteltäväkseen seitsemän hakemusta. Jaosto antoi 
viidestä hankkeesta ELY-keskukselle puoltavan lausunnon. Aktivaattorin työmäärä kansallisessa kalatalousverkostossa 
kasvoi verkoston kehittymisen myötä. Kalatalousverkosto onkin vajaan kahden toimintavuotensa aikana tullut vahvasti 
osaksi Manner-Suomen kalaleader-toimintaa. Verkostotyöskentely on tiivistänyt kalaleader-ryhmien välistä yhteistyötä ja 
lisännyt verkostoitumista muiden sidosryhmien kanssa.

2. Strategian toteuttaminen

2.1. Strategian toteumatilanne ja rahoitetut hankkeet
Vuonna 2024 rahoitettiin yhteensä 30 hanketta, joista 20 oli hanketukea ja 10 yritystukea. Myönnettyjen hankkeiden 
kokonaisrahoitus oli 1 174 587,13€ ja julkinen tuki yhteensä 803 807,23€. Julkisesta tuesta 772 737,48€ oli yleishyödyllisiä 
hanketukia ja 30 869,75€ yritystukia. Koska vuonna 2023 ELY päätöksen sai vain yksi hanke, esitämme tässä raportissa 
ainoastaan kumulatiiviset tiedot vuosilta 2023-2024.
Painopisteiden kumulatiivinen kertymä (Kuva 1) oli seuraava:
1. Elinvoimaiset ja älykkäät kyläyhteisöt: 472 152,01€
2. Matkailun monipuoliset ja kestävät ratkaisut: 125 914,96€
3. Arvostettu ja kestävästi tuotettu lähiruoka: 20 431,43€
4. Kestävä ja ilmastoviisas saaristo: 197 308,83€

Läpileikkaavia teemoja ei seurata kvatitatiivisesti mutta kaikki teemat kestävä kehitys, hyvinvointi, yhdenvertaisuus ja 
yhteistyö löytyvät strategian indikaattoreista. Indikaattorien toteuma kumulatiivisesti (suluissa koko kauden tavoite):
1. Älykkäät kylät hankkeiden määrä 3 kpl (3)
2A. Yritystukien määrä 11 kpl (20)
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2B. Uusien yritysten määrä 0 kpl (10)
3. Ympäristö ja ilmastotoimien määrä 4kpl (20)
4. Talkootuntien määrä 1391 kpl (5000)
5. Kehityssuunnitelmien määrä 5 kpl (10)
6A. Lapsiin ja nuoriin kohdistuvien hankkeiden määrä 1 kpl (5)
6B. Nuorten omien hankkeiden määrä 12 kpl (40)
6C. Nuori yrittäjä hankkeiden määrä 21 kpl (25)
7. Yleishyödyllisten investointien määrä 8 kpl (15)
8. Osaamisen kehittämiseen liittyvien hankkeiden määrä 2 kpl (5)
9. Hankkeisiin osallistuneiden yhteistyöryhmien määrä 67 kpl (100)
10. Hyvinvointi - laatukriteeri 2 kpl
11. Uudet avaukset ja tulevaisuudennäkymät-laatukriteeri 1 kpl
12 Yhdenvertaisuus ja yhteistyö - laatukriteeri
Indikaattorit myös Taulukossa 1.
Vuonna 2024 hylättiin viisi hanketta, joista neljä yritystukea ja yksi kehittämishanke. Hylättyjen hankkeiden haettu avustus 
oli yhteensä 197 078,40 €. Eli jos hallitus olisi hyväksynyt kaikki hankkeet, niin olisimme sitoneet koko vuoden kehyksen, 
mutta nyt seuraavalle vuodelle jäi noin 150 000€. 
Peruttuja hankkeita oli yhteensä kuusi, joista viisi yritystukea ja yksi hanketuki. Perutuksiin oli monta eri syytä, esimerkiksi 
yrittäjä ei halunnutkaan investoida, tukea oli haettu mutta lisätietopyyntöjen jälkeen peruttu, tai rahoitusta oli saatu 
muualta (kehittämishanke).

2.2. Esimerkkejä hyvistä hankkeista

2.2.1. Esimerkki 1: 2-4 vuotta aiemmin rahoitettu hanke tai yritys, jonka vaikutukset ovat edelleen 
nähtävissä
Hanke Ekniemen näköalatorni ja luontopolku Kemiönsaarella toteutettiin Degerdalin seudun kyläyhdistyksen toimesta 
(Hyrränro: 163798). Torni ja luontopolku rakennettiin näkyvälle korkealle kalliopaikalle, ja kohde on saanut paljon 
näkyvyyttä vaeltajien ja luontoystävien foorumeissa. Kohde edistää lähi- ja luontomatkailua ja hanke tuo alueelle kävijöitä 
myös alueen ulkopuolelta. Näköalatorni on esillä mm retkipaikka.fi palvelussa, Ekniemen lomakylän sivuilla, Kemiönsaaren 
kunnan sivuilla ja aktiviteettikartalla, Retki ja reissu kotisivuilla. Hankkeesta juttua on tehnyt mm. Turun sanomat 16.9.2022.

2.2.2. Esimerkki 2: Vuoden aikana rahoitettu innovatiivinen hanke/yritys
Paraisten kaupungin hanke En studie i bobarhet, asuttavuushanke (Hyrränro 259837)  on Älykäs kylä hanke jossa tutkitaan 
asuttavuutta Paraisten kunnan neljällä saarella (entisiä omia kuntia). Saaret ovat Nauvo, Korppoo, Houtskari ja Iniö. 
Jokaiselle saarelle tehdään oma asuttavuusanalyysi, jonka perusteella voidaan sitten arvioida tulevaisuuden 
kehittämistarpeita. Asuttavuusanalyysin teko on menetelmänä innovatiivinen ja kiinnostava, ja voisi toimia mallina myös 
ihan muunlaisissa hankkeissa. Eli siinä yhdistetään hankekoordinaattorien työ kansailaistutkimukseen, koska itse 
indikaattoreita selvittelee myös joka saarella oma vapaaehtoisryhmä. Jokaiselle saarelle on myös palkattu saaricoach, joka 
toimii vapaaehtoisryhmän apuna. Asuttavuusanalyysi ei sinäänsä ole enään uusi asia, mutta nostamme tämän esimerkin 
tähän nimenomaan hankemenetelmän kannalta.

2.2.3. Esimerkki 3: Vuoden aikana rahoitettu paikallisten yhteisöjen toimintaa ja viihtyvyyttä edistävästä 
hanke
Kustavin talonpoikaispurjehtijat ry saivat rahoitusta limilautavenekulttuurin keskuksen rakentamiseen Kustavin 
Lootholmaan (NuPu-hanke, Hyrränro. 262719). Hankkeen kautta halutaan edistää Unescon aineettoman maailmaperinnön 
mukaista limilautavenekulttuuria. Yhdistys järjestää purjehdusleirejä ja muuta aiheeseen liittyvää toimintaa sekä lapsille, 
nuorille että aikuisille.  Tiloissa kunnostetaan myös tervattuja veneitä talkoilla.
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2.2.4. Esimerkki 4: Vuoden aikana rahoitettu alueen elinkeinoja ja yrittäjyyttä vahvistanut hanke / yritys
Hankkeella Entreprenörskap och hälsa i Åboland (YH Novia, Hyrränro. 259196) pyritään lisäämään terveysalan 
ammattilaisten yrittämistä. Hanke on koulutushanke, missä kohderyhmänä on jo valmiiksi alalla olevat henkilöt joita 
kiinnostaa palvelujen tarjoaminen yrittäjänä.

2.2.5. Esimerkki 5: Vuoden aikana rahoitettu ympäristö- ja ilmastohanke
Kimito sportförening toteuttaa hanketta missä Kemiönsaaren pururadan valaistusta kehitetään energiasäästävämmäksi 
LED valaistuksella. Samalla radan turvallisuutta parannetaan. Hanke Spånbanans energi-inbesparing samt säkerhet, 
hyrränro 259147.

2.3. Muu toiminta

2.3.1. Kuvaus toiminnasta muulla rahoituksella
Yhdistyksen toinen pääasiallinen tavoite oli Saaristomeren Kalaleaderin strategian 2021–2027 ”Kalalla kärkeen / Med fisk 
till toppen” toimeenpano osana Suomen EMKVR-ohjelmaa (Euroopan meri-, kalatalous- ja vesiviljelyrahasto). Myös työ 
kansallisessa kalatalousverkostossa  yhteistyössä Maa- ja metsätalousministeriön ja Suomen muiden kalaleader-ryhmien 
kanssa oli tärkeä osa Kalaleaderin toimintaa vuonna 2024.

2.3.2. Kuvaus Leader-ryhmän omista hankkeista ja alueiden välisestä toiminnasta
Leader-ryhmän omia hankkeita ei toteutettu vuonna 2024. Uutta oppimista oli paljon, ja päätimme ihan tietoisesti että 
ensin opimme uuden kauden päätehtäviä, ja sitten arvioidaan mahdollisten omien hankkeiden tarpeen.

2.3.3. Kuvaus Nuoriso Leader -toiminnasta
Nuorisoleadertoiminta on ollut yhdistyksellä jo useamman vuoden. Muutama vuosi sitten aloitimme myös Nuori yrittäjä- 
rahoituksen myöntämistä, missä nuoret saivat hakea rahoitusta omaan kesätyöhön yrittäjänä. Vuosi 2024 olikin varsin 
onnistunut Nuori yrittäjä-vuosi. Hakemuksia tuli 17 kpl joista 15 kpl myönnettiin. Tämä lisäksi rahoitettiin neljä tavallista 
nuorisoleaderhanketta. Tavalliset nuorisoleaderhankkeet hakevat maksimissaan 500€ tukea, ja Nuori Yrittäjä-hankkeissa 
voi hakea 1000€. Uusi nuorisoleadertyöntekijä hoiti nuorisoleadertoimintaa vuonna 2024 60% työajalla. Työntekijä 
osallistui mm kesäkuun Young Leader Forum Vierumäkitapahtumaan.

2.3.3.1. Nuoriso Leader -hankkeiden määrä (kpl)
19

2.3.3.2. Nuoriso Leader -hankkeiden määrä (euroa)
Myönnetty yhteensä 12 974,92 € joista 1775€ nuorisoleader ja 11 199,92€ Nuori yrittäjä-
tukea.

2.3.4. Kuvaus muista eri kohderyhmille suunnatuista toimista
Svenska pensionärsförbundet i Åboland sai rahoitusta hankkeelle Skiftets pensionärsparlament (Hyrränro 308047), jossa 
järjestetään kolme eläkeläisparlamenttia. Näistä kaksi on meidän toiminta-alueella ja yksi Ahvenanmaalla (Suom. Kihdin 
eläkeiläisparlamentti). Ahvenanmaan yhdistys on hakenut ja saanut rahoitusta Lokalkraft Ålandista omaan osuuteensa. 

2.3.5. Kuvaus kansainvälisestä toiminnasta ja kansainvälisistä hankkeista
Osallistuimme LINC tapahtumaan Romaniassa. Sen jälkeen olemme pitäneet yhteyttä lähinnä ruotsalaisten Leader-
ryhmien kanssa. Heitä kiinnostaa erityisesti varautumiseen liittyvät hankkeet, ja niitä ollaankin oltu suunnittelemassa. 
Syyskuussa meillä vieraili Leader Mälardalen Ruotsista, ja  järjestimme hankekäyntejä ja yhteistyökeskusteluja. Matka 
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toteutettiin yhteistyössä Varsin Hyvän kanssa, eli käyntejä oli sekä I samma båt:in että Varsin Hyvän alueella.

3. Leader-ryhmä alueensa kehittäjänä

3.1. Leader-ryhmän oma toiminta ja verkostot
Omaa aktivointia tehtiin sekä omissa infotilaisuuksissa, että yhteisissä tilaisuuksissa ELY-keskuksen kanssa. Yhteisiä media- 
ja infotilaisuuksia pidettiin kesäkuussa (kaikki tuet), lokakuussa  (yleishyödylliset hankkeet) ja hanke- sekä yritystuista 
marraskuussa. Osallistuimme We make transition hankkeen tilaisuuteen kertomalla tukimahdollisuuksista, sekä 
ammattikoulu Axxellissa pidimme oppitunnin yritystukimahdollisuuksista. Olemme myös osallistuneet yhdistysiltoihin 
Kustavissa ja Kemiönsaarella sekä pitäneet infotilaisuuksia netissä.
Vuoden aikana laatutyötä tehtiin lähinnä henkilöstöasioiden parissa. Toiminnanjohtaja ja puheenjohtaja osallistui THL:n 
työterveyskoulutukseen joka järjestettiin yhdessä kaikille Leaderryhmille. Olemme myös tehneet oman 
sairauspoissaolokäytännön dokumentin, sekä ottaneet käyttöön Varhaisen tuen mallin yhteistyössä työterveyden kanssa. 
Syksyn aikana kilpailutimme myös kirjanpidon ja vuodenvaihteesta olemme ottaaneet käyttöön sähköisen kirjanpidon. 
Hakijoina on ollut monta uutta toimijaa, ja uusia tahoja edustivat myös isommat toimijat eli esim. eri järjestöjä. Näiden 
roolin hakijana on ollut uusi asia jota olemme selvittäneet. Olemme myös saaneet hakemuksia joiden yhteys 
työllisyysasioihin ja kunnan rooliin on selvitelty. Järjestöjen omaa rahoituspohjaa olemme myös selvitelleet, eli nämä asiat 
ovat tuoneet työhön lisähaasteita. 
Onnistuminen on ollut aktiivinen hankehakutoiminta ja paljon uusia hakijoita varsinkin yrityspuolella. Olemme myös 
ripeästi reagoineet lisääntyneeseen hankemäärään, ja yritämme koko ajan kehittää prosessia sujuvammaksi. Olemme 
esimerkiksi ottaneet käyttöön esitietolomakkeen joka lähetetään heti asiakkaiden ensimmäisen yhteydenoton jälkeen. 
Näin pääsemme nopeasti kiinni mahdollisiin ongelmiin, ja aikaa säästyy kun nopeasti saamme samat peruskysymykset 
kirjallisesti ja voimme selvittää niiden perusteella jatkoa. 

3.2. Yhdistys ja sen resurssit
Vuoden lopussa 31.12.2024 yhdistyksellä oli 74 jäsentä. Jäsenistä 46kpl oli organisaatioita, yrityksiä tai alueen kuntia ja 28 
kpl yksityishenkilöitä.
 Kevätkokous pidettiin 25.4.2024 Saaristokeskus Korpoströmissä (Korpoströmintie 832, 21720 Korpoström).  Ennen 
kokousta järjestettiin seuraava ohjelma: Hankekäynti: Tutustuimme Leader-rahoitettuun hankkeeseen Korppoon 
biosfääripolku (Paraisten kaupunki). 
Kokouksessa: Kalatalousaktivaattori Maria Saarinen kertoi kalaleadertoiminnasta. Yhteensä 11 henkilöä osallistui 
kokoukseen.
Syyskokous pidettiin 26.11.2024 Kustavin Kipinässä (Pohjolanniementie 2, 23360 Kustavi). Yhteensä 11 henkilöä osallistui 
kokoukseen. 
Vuosikokouksissa käsiteltiin lakisääteisiä asioita. Syyskokouksessa valittiin uusi kalajaosto vuodelle 2025.

Hallituksen kokoonpano (vakituinen ja varajäsen:
Julkinen sektori        
Siv Holmgren, pj. (Parainen)/Tomas Eklund (Parainen)
Johan Fredriksson, (Kemiönsaari)/Sven Ivars (Kemiönsaari)
Kirsi Lindroth (Kustavi)/Tina Axén (Parainen)
Yhteisöt        
Hanna Vuorio-Wilson (Kemiönsaari)/Marika Modig (Kemiönsaari)
Tove Salovaara, varapj. (Parainen)/Alex Sihvonen (Parainen)
Jan Blomqvist (Kustavi)/Juha Erikkilä (Kustavi)
Asukkaat        
Margot Wikström (Parainen)/Ville Perko (Parainen)
Suvi Lindqvist (Parainen)/Juho Ervasti (Parainen)
Johan Kinos (Kemiönsaari)/Maria Pick (Kemiönsaari)
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Hallituksen jäsenistä viisi oli kokonaan uusia jäseniä 2024. Hallituksessa ei ollut nuoria alle 29 vuotiaita.

Hallitus kokoontui yhdeksään kertaa vuoden aikana. Kaikki kokoukset pidämme hybridikokouksina. Osallistujaprosentti on 
ollut korkea, eli vain yhdessä kokouksessa oli alle 9 läsnäolijaa (hallituksessa 9 jäsentä). Kokoukset ja läsnäolo:
Hallitus kokoontui kaikkiaan 9 kertaa vuoden aikana: 
23.1 Humana Punainen Risti+etä (7 hallituksen jäsentä+5 varajäsentä paikalla), 100%
28.2 Villa Lande, Kemiönsaari+etä (9), 100%
8.3-15.2 sähköpostikokous (9), 100%
9.4 Waudevilla, Parainen+etä (8+2), 100%
27.5 etä Google Meets (6+3), 100%
29.5 Bistro Verde, Kustavi+etä (6+3), 78%
9.10. etä Google Meets (9), 100%
5.11. Kemiönsaaren kunnantalo+etä (7), 78%
25-26.11 sähköpostikokous (9), 100%

Yhdistyksen taloustilanne on hyvä. Tilinpäätös ei ole vielä valmis joten tarkkoja lukuja viime vuodesta ei ole vielä. 
Toiminnanjohtaja ja hankeneuvoja tekivät työtä sekä siirtymäkauden toimintarahalle että CAP toimintarahalle. 
Nuorisotyöntekijä palkattiin vanhoilla kuntarahoilla ja kalatalousaktivaattori oli 70% työajalla (lomautettu 30% koska 
strategiaan ei saatu haettu kehys). Eli vuodenvaihteessa 2024-2025 yhdistyksellä oli kolme vakituista työntekijää sekä yksi 
osa-aikainen hanketyöntekijä. Vuosina 2023-2024 yhdistys on sitonut jo yli 800 000€ hankekehyksestä joka on 2,1 milj. CAP 
kaudelle. Eli kausi on käynnistynyt hyvin ja etupainotteisesti.
Vuoden aikana ei sääntömuutoksia.

3.3. Toimintaympäristö ja tulevaisuus
Yhdistyksellä oli vuonna 2024 isompi resurssi nuorisotyöhön kuin aikaisemmin (nyt 60%, aikaisemmin 20%). Vuoden aikana 
aloitettiin jo hieman valmistautua siihen että vakituisesti palkattu kalatalousaktivaattori jää eläkkeelle syksyllä 2025. 
Hankeneuvoja, aktivaattori ja toiminnanjohtaja pitivät säännöllisiä tapaamisia missä käytiin läpi kalaleaderpuolen asioita. 
Vuoden 2025 alusta asiaa vie eteenpäin hallituksen valitsema rekrytointiryhmä johon kuuluu toiminnanjohtaja, 
puheenjohtaja, yksi kalajaoston jäsen sekä aktivaattori. 
Tulevana vuonna yritetään aktivoida ruokasektoria koska siinä painopisteessä hankkeita on toteutunut vähiten.
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Kuva 1. Julkisen tuen kertymä painopisteiƩäin. 

 

 



Taulukko 1. KumulaƟivinen toteuma indikaaƩorit. 

 TOTEUTUNEET 

YHTEENSÄ 2023-

2027 

STRATEGIAN 

TAVOITE 

JÄLJELLÄ 

Älykäs kylähankkeet (3) 3 3 0 

Yritystuet (20) 11 20 9 

Uudet yritykset (10) 0 10 10 

Ympäristö- ja ilmastohankkeet (20) 4 20 16 

Talkootunnit (5000) 1391 5000 3609 

Kehityssuunnitelmat (10) 5 10 5 

Lapsiin ja nuoriin kohdistuneet hankkeet 

(5) 

1 5 4 

Nuorten omat hankkeet (40) 12 40 28 

Nuori yriƩäjä hankkeet (25) 21 25 4 

Yleishyödylliset investoinnit (15) 8 15 7 

Osaamisen kehiƩäminen (5) 2 5 3 

Yhteistyöryhmät (100) 67 100 33 
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